
     Protokół Nr XIII/2015 

z XIII sesji Rady Gminy Stanisławów 

 w dniu 29 grudnia 2015r. 

 

 
XIII sesja Rady Gminy Stanisławów w dniu 29 grudnia 2015r. odbywała się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Stanisławów, trwała od godz. 16
00

 do godz. 18
25

. Obrady pro-

wadziła Elżbieta Król  Przewodnicząca Rady Gminy Stanisławów.             

 

W obradach udział wzięli: 

- Radni w liczbie 15 osób  

- Adam Sulewski Wójt Gminy,  

- Czesława Kaim Skarbnik Gminy, 

- Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, 

- Sołtysi, 

- inne osoby zaproszone. 

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

 

Ad 1.  
Otwarcia XIII sesji dokonała Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, która powi-

tała: Radnych, Wójta Gminy, Sołtysów, Radnych Powiatowych, pracowników Urzędu Gmi-

ny, Kierowników Jednostek Organizacyjnych, zaproszonych gości oraz wszystkie osoby 

przybyłe na sesję i poinformowała, że na sali jest obecnych 14 radnych, co wobec ustawowe-

go składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie pra-

womocnych uchwał.  

 

Ad 2.  

Elżbieta Król  Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z prac Komisji między se-

sjami oraz zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których tematów nie 

uwzględniono w porządku sesji.  

6. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Stanisławów na rok 2016:  

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz ewentualnych autopoprawek Wójta, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

c) odczytanie opinii i wniosków stałych komisji Rady Gminy Stanisławów, dotyczących 

projektu uchwały budżetowej, 

d) wysłuchanie stanowiska Wójta Gminy Stanisławów w sprawie opinii i wniosków przed-

łożonych przez komisje, 

e) dyskusja i głosowanie nad zgłoszonymi do projektu uchwały budżetowej, w tym wnio-

skami komisji i autopoprawkami Wójta, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na 

lata 2016- 2024. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Stanisławów na 2016 rok. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnej Jednostki Orga-

nizacyjnej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicz-

nym przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego prowadzonym na tere-

nie Gminy Stanisławów przez podmioty nienależące do sektora finansów publicznych 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania.  

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała ,,czy Wójt bądź Radni chcieliby 

wnieść zmiany do porządku obrad?” 

Z uwagi na brak propozycji zmian Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głoso-

wanie porządek obrad.  

Porządek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 14 Radnych obecnych na sali ob-

rad. 

 

Ad 3. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

protokół z poprzedniej sesji był sporządzony na tyle wcześnie, że wszyscy Radni mieli moż-

liwość zapoznania się z nim. Następnie zapytała o uwagi do protokołu z XII sesji.  

W tym momencie obrad, na salę obrad przybył Radny Michał Cudny powiększając tym 

samym liczbę Radnych obecnych na sesji do 15 osób.  

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

protokół z XII sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XII sesji. Głosowało 15 Radnych obec-

nych na sali obrad. 

 

Ad 4. 
 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Wójta Gminy. 

Adam Sulewski Wójt Gminy, zabierając głos złożył sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na XII sesji.  

 Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania zadań między sesjami. 

- wydałem 5 zarządzeń, 

- 7 grudnia odbył się konwent Wójtów i Burmistrzów, na konwencie zapadła decyzja o prote-

ście w sprawie przyłączenia powiatu mińskiego do Regionalnej Instalacji Przetwarzania Od-

padów Komunalnych do okręgu warszawskiego. Gminy z Powiatu Mińskiego chcą nadal 

przynależeć do okręgu ostrołęckiego z uwagi na niższe opłaty. P. Wójt poinformował, że 

uczestniczył w spotkaniu z wojewodą w tej sprawie i tam również zostały zgłoszone uwagi 

dot. przynależności go RIPOK. 

- Pracowaliśmy nad projektem budżetu Gminy, odbyły się 4 posiedzenia Komisji Budżetu 

i Gospodarki, obrady były burzliwe. W związku z rozstrzygnięciem przetargu na budowę ka-

nalizacji sanitarnej w Prądzewie-Kopaczewie i Retkowie i znacznie niższym niż kosztorys 

inwestorski kosztem realizacji tej inwestycji, zgłosiłem 2 duże autopoprawki: budowa hali 

sportowej w Pustelniku i  modernizacja stacji uzdatniania wody w Sokólu. Jeśli chodzi o bu-

dowę hali, to jest już pozwolenie na budowę. Odnośnie stacji uzdatniania wody, mamy eks-

pertyzy i chcąc uniknąć kolejnych problemów z wodą planujemy modernizację SUW w Sokó-

lu. Problemy z wodą latem były od kilku lat. W ramach modernizacji zostaną zmienione prze-

starzałe elementy i zwiększona liczba filtrów. Eksperci twierdzą, że wody z tego ujęcia wy-

starczy na ok. 30 lat. Po modernizacji byłaby prawie dwukrotnie wyższa wydajność filtrów.   



- Zostaną złożone wnioski o dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

dwóch inwestycji drogowych: budowa drogi w Wólce Pieczącej i budowa ul. Polnej w Stani-

sławowie. Wnioski są w końcowym etapie kompletowania dokumentów. 

- Planujemy przejść na ogrzewanie gazowe w budynkach gminnych. 

- Otrzymaliśmy oficjalną odpowiedź z Polskich Sieci Energetycznych dot. wysokości podatku 

od nieruchomości od stacji elektroenergetycznej w Wólce Pieczącej. Podatek z samej stacji 

będzie wynosił 136 tys. zł, a nie jak wcześniej mówiono – ok. 1 mln zł.  

Adam Sulewski Wójt dodał, że projekt budżetu na 2016r. jest bardzo ambitny i zwró-

cił się z prośbą do Radnych o uchwalenie tego budżetu. P. Wójt wyraził nadzieję, że po wczo-

rajszym posiedzeniu komisji uda się budżet uchwalić. W 2016r. jest planowane poszerzenie 

drogi we wsi Czarna, stan prawny został już uregulowany.  

P. Wójt poinformował również, że został wydany drugi numer Głosu Stanisławowa.  

 

Ad. 5 

W punkcie tym Przewodniczący Komisji składali sprawozdania z pracy Komisji mię-

dzy sesjami. 

- Sprawozdanie z pracy Komisji Społecznej, Bezpieczeństwa i Ekologii złożył Andrzej                

Kowalczyk Przewodniczący Komisji – wnioski z posiedzenia Komisji stanowią załącznik 

nr 1 do protokołu.  

- Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Gospodarki złożył Zygmunt Ochman Przewodni-

czący Komisji – wnioski z posiedzenia Komisji stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  

- Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej złożył Wiesław Szponar Przewodniczący Komi-

sji – wnioski z posiedzenia Komisji stanowią załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 6. 

a) Czesława Kaim Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu Gminy na 2016r. 

został sporządzony 15 listopada 2015r. i przedłożony Radzie Gminy. Komisja Budżetu 

i Gospodarki kilkakrotnie obradowała nad projektem budżetu. Następnie p. Wójt zgło-

sił autopoprawki do projektu budżetu polegające na: zwiększeniu wydatków na mo-

dernizację stacji uzdatniania wody, zwiększeniu o 40 tys. zł wydatków na dowożenie 

uczniów oraz wprowadzeniu nowych zadań: budowa hali sportowej w Pustelniku 

i wykonanie dokumentacji na rewitalizację centrum Stanisławowa. P. Skarbnik wyja-

śniła, że zmniejszenie wydatków na budowę kanalizacji w Pradzewie–Kopaczewie 

i Retkowie pozwoliło na wprowadzenie nowych zadań. Są również niewielkie uwagi 

Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu budżetu, które zostały już uwzględnione 

w projekcie uchwały.  

b) Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę 

Nr Wa.420.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warsza-

wie z dnia 14 grudnia 2015r. w sprawie: 1. opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Stanisławów projekcie uchwały budżetowej na 2016r., 2. opinii o możliwości sfinan-

sowania planowanego deficytu na 2016r. – załącznik nr 4 do protokołu. 

c) Zygmunt Ochman Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 

Komisja na trzech posiedzeniach dyskutowała na temat projektu budżetu. Na wspól-

nym z Komisją Społeczną, Ekologii i Bezpieczeństwa posiedzeniu w dniu 28 grudnia 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt budżetu. Na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 

Komisja przyjęła szereg wniosków w sprawie zmian do projektu budżetu, część z tych 

wniosków została uwzględniona i Radny Ochman odczytał te wnioski. Część wnio-

sków została włączona do uchwały jako autopoprawki Wójta i Zygmunt Ochman 

wskazał te wnioski. W dniu wczorajszym odbyło się ostatnie posiedzenie Komisji, na 

którym ostatecznie dyskutowano nad projektem budżetu i Komisja negatywnie zaopi-



niowała projekt budżetu na 2016r., zaś Komisja Społeczna, Ekologii i Bezpieczeństwa 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2016r. 

d) Adam Sulewski Wójt zaapelował do Radnych o przyjęcie tego budżetu ze względu na 

2 strategiczne inwestycje. Modernizacja stacji uzdatniania wody będzie trwała dość 

długo, najwcześniej w sierpniu uda się ją zakończyć. Nabór wniosków na dofinanso-

wanie budowy hali w Pustelniku rozpocznie się w lutym, korzystniej są punktowane 

wnioski na inwestycje gdzie jest już rozstrzygnięty przetarg na budowę. Wójt podkre-

ślił, że są to dwie kluczowe inwestycję. Nie ma już czasu na odwlekanie tej inwestycji, 

odbyło się wiele spotkań i trzeba zacząć działać. 

e) Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy  otworzyła dyskusję nad wnioskami komi-

sji, jednak nie było chętnych do wzięcia udziału w dyskusji. 

f) Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Radnych o rozwagę w podej-

mowaniu decyzji w sprawie przyjęcia budżetu na 2016r. Rada musi zacząć działać, 

kością niezgody jest hala w Pustelniku, ale jeżeli ta inwestycja nie zostanie rozpoczęta 

w tym roku, to nie zostaną również rozpoczęte inne kolejne inwestycje. P. Skarbnik 

i p. Wójt zapewniają, że w kolejnych latach wystarczy środków na te inwestycje.  

Radny Dariusz Kraszewski zapytał gdzie jest logika w twierdzeniu, że jak nie 

będzie budowana hala w Pustelniku, to np. przedszkole w Stanisławowie również nie?  

 Elżbieta Król zauważyła, że hala była pierwszą zaplanowaną inwestycją i nale-

ży kolejno przystępować do następnych inwestycji. Na początku 2015r, Rada zasta-

nawiała się nad zmianą projektu hali na mniejszą, ale nic z tego nie wyszło. Przewod-

nicząca Rady Gminy przyznała, że hala w Pustelniku jest bardzo potrzebna, ale może 

niekoniecznie aż takich rozmiarów. Ale nie ma już czasu na dalsze odciąganie budo-

wy. P. Król przyznała, że chciałaby, żeby wreszcie zaczęło się coś robić w Gminie. 

Pustelnik tak jak i Stanisławów rozwija się. Przybywa dużo szczególnie młodych 

mieszkańców. Rada musi podejmować decyzje i Radni swoimi widzimisię nie mogą 

tego przekreślać. 

 Radny Zygmunt Ochman zauważył, że zadłużenie na koniec 2015r. wynosi 

4.900.000zł, zaś na koniec 2016r. wyniesie ok. 10 mln zł. Nie kończąc prawie żadnej 

kluczowej inwestycji, Gmina będzie zadłużona na prawie 50% dochodów. Patrząc na 

środki w ostatniej unijnej perspektywie finansowej, gdzie ma być dofinansowana na 

budowę kanalizacji, Gmina będzie miała ograniczone możliwości ubiegania się o te 

środki. 

 Po zakończeniu dyskusji Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głoso-

wanie projektu uchwały bez czytania jego treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 15 radnych obecnych na se-

sji.          

Następnie przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Stanisławów na rok 2016. 

Rada Gminy 11 głosami za, przy 3 przeciw i 1 wstrzymującym się do głoso-

wania przyjęła uchwałę budżetową Gminy Stanisławów na 2016 rok Nr XIII/75/2015, 

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

          Głosowało 15 radnych obecnych na sesji. 

Adam Sulewski Wójt podziękował Radnym, którzy przyjęli uchwałę i powiedział, że 

zaplanowane inwestycje muszą być realizowane. Przez kilka lat była budowana tylko kanali-

zacja, ale należy się zastanowić czy we wsiach gdzie zabudowa jest rozproszona nie będzie 

korzystniejsze budowanie przydomowych oczyszczalni. Można spróbować postarać się o do-

tacje na ten cel.  

Ad 7.  

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy odczytał uchwałę Nr Wa.419.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-



kowej w Warszawie z dnia 14 grudnia 2015r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Stanisławów projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej na 

lata 2016-2024 – załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie Zygmunt Ochman Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki odczytał 

opinię Komisji Budżetu i Gospodarki i Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa o pro-

jekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2016 - 2024. 

Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czyta-

nia jego treści.  

Wniosek został przyjęty 14 głosami za, przy 1 przeciw. Głosowało 15 radnych obec-

nych na sesji.  

Rada Gminy 10 głosami za, przy 4 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XIII/76/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sta-

nisławów na lata 2016 – 2024, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Głosowało 15 rad-

nych obecnych na sesji.  

  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 minutową przerwę w obradach. 

 Radny Piotr Matusik opuścił salę obrad pomniejszając liczbę radnych obecnych na 

sesji do 14 osób. 

 Po wznowieniu obrad po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego 

punktu obrad. 

    

Ad 8.  

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Andrzej Kowalczyk Przewodniczący Komisji 

Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Stanisławów na 2016 rok. 

Następnie Zygmunt Ochman Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki poinfor-

mował, że Komisja wstępnie negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, ale po dodatkowych 

wyjaśnieniach projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 15 radnych obecnych na sesji.          

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XIII/772015 w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciw-

działania Narkomanii w Gminie Stanisławów na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. Głosowało 15 radnych obecnych na sesji.          

 

Ad 9. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy po-

prosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie stanowiska Komisji w sprawie 

skargi mieszkańca Gminy na Kierownika gminnej jednostki organizacyjnej. 

Wiesław Szponar Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji 

w tej sprawie. 

[…] stwierdził, że uszanuje stanowisko Komisji, co nie oznacza, że się z tym zgadza. 

[…] zwrócił uwagę, że Komisja nie zaprosiła go na posiedzenie, na którym mógłby zaprezen-

tować swoje stanowisko, na posiedzeniu Komisji był zaś obecny pracownik. […] kwestiono-

wał również uzasadnienie projektu uchwały. 

Wiesław Szponar Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zauważył, że żadne obowiązu-

jące przepisy nie nakładają na Komisję obowiązku zapraszania skarżącego na posiedzenie 

Komisji. P. Szponar dodał, że odpowiedź pracownika była profesjonalna w tamtym momen-

cie.  



[…] stwierdził, że nie można się zasłaniać zespołem interdyscyplinarnym i ignorować 

pomówień.  

Po czym Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek 

o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty12 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania. 

Głosowało 13 radnych obecnych na sesji. Radny Sylwester Książek nie brał udziału 

w głosowaniu.   

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XIII/78/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnej 

Jednostki Organizacyjnej, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Głosowało 13 radnych 

obecnych na sesji. Radny Sylwester Książek nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad 10. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Andrzej Kowalczyk Przewodniczący Komisji 

Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym 

przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego prowadzonym na terenie Gminy 

Stanisławów przez podmioty nie należące do sektora finansów publicznych oraz trybu i za-

kresu kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania.  

Następnie Zygmunt Ochman Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki poinfor-

mował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez dys-

kusji i bez czytania jego treści. Wniosek został przyjęty 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym 

się od głosowania. Głosowało 14 radnych obecnych na sesji. 

Rada Gminy 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania przyjęła uchwa-

łę Nr XIII/79/2015 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym 

przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego prowadzonym na terenie Gminy 

Stanisławów przez podmioty nie należące do sektora finansów publicznych oraz trybu i za-

kresu kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania, która stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. Głosowało 14 radnych obecnych na sesji.  

 

Ad 11. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma. 

1. Pismo […] do wiadomości Rady Gminy o roszczenie (wykup nieruchomości) 

w związku ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego – załącznik nr 11 do 

protokołu. 

2. Pismo rodziców dzieci uczęszczających do Przedszkola w Stanisławowie do wiado-

mości Przewodniczącej Rady Gminy dot. konieczności wybudowania budynku nowe-

go przedszkola w Stanisławowie – załącznik nr 12 do protokołu. 

3. Pismo społeczności szkolnej Zespołu Szkolnego w Stanisławowie, Zespołu Szkół 

w Pustelniku, Zespołu Szkolnego w Ładzyniu oraz społeczność lokalna w sprawie 

szybkiego podjęcia ostatecznych decyzji dotyczących inwestycji w bazę oświatową 

w gminie Stanisławów – załącznik nr 13 do protokołu. 

4. Pismo […] dot. propozycji ujawnienia na stronie internetowej Gminy zarobków jej 

pracowników – załącznik nr 14 do protokołu. 

5. Pismo […] dot. odbierania odpadu paleniskowego. Skierowano do rozpatrzenia przez 

Wójta Gminy zgodnie z kompetencją – załącznik nr 15 do protokołu. 

6. Skarga Pani […] ,,na brak decyzji, opieszałość oraz niedostosowanie się do aktów 

normatywnych” w przedmiocie wypłaty zwrotu kosztów poniesionych na dowóz 



dziecka do szkoły skierowana do Rady Gminy przez Samorządowe Kolegium Odwo-

ławcze w Siedlcach – załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, żeby skargę skierować do Ko-

misji Rewizyjnej celem wstępnego rozpatrzenia.  

Wniosek został przyjęty 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od głosowania.   

7. Skarga […] do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach za pośrednic-

twem Rady Gminy Stanisławów na bezczynność Rady Gminy Urzędu Gminy w Sta-

nisławowie – załącznik nr 14 do protokołu. 

8. Skarga […] do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach za pośrednic-

twem Rady Gminy Stanisławów na sposób potraktowania prośby adresowanej do 

Urzędu Gminy w Stanisławowie z dnia 25.11.2015r. – załącznik nr 15 do protokołu.   

9. Skarga […] do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach za pośrednic-

twem Rady Gminy Stanisławów – stanowczy sprzeciw wobec stanowiska Urzędu 

Gminy w Stanisławowie dotyczącego odpowiedzi na pismo z dnia 9 grudnia 2015r. 

RGK.7021.5.2015 – załącznik nr 16 do protokołu. 

10. Wniosek Radnego Zbigniewa Popławskiego dot. umieszczenia w budżecie Gminy na 

2016r. 200 tys. zł na projekt i budowę drogi gminnej oraz 150 tys. zł na wykonanie 

projektu i budowę oświetlenia ulicznego we wsi Wólka Wybraniecka – załącznik nr 

17 do protokołu. 

Czesława Kaim Skarbnik Gminy poinformowała, że ten wniosek został już 

częściowo uwzględniony w budżecie w zakresie oświetlenia.  

 Następnie […] zauważył, że w projekcie uchwały dot. udzielania dotacji dla przed-

szkoli jest błąd w załączniku, uchybienia są również w projekcie budżetu Gminy. […] wyraził 

też obawę o aktywa i pasywa Gminy.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że ten błąd został już poprawiony. 

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, że Rada Gminy uchwaliła budżet i w każdej 

chwili może kontrolować jego realizację.  

Andrzej Gałązka zapytał o rozstrzygnięcie przetargu na przyłącza kanalizacyjne we 

wsiach Prądzewo-Kopaczewo i Retków, kto je będzie wykonywał i za jaką cenę, czy będą 

umowy z Gminą na wykonanie? 

Adam Sulewski Wójt poinformował, że ceny przyłączy kształtują się w zależności od 

ich długości i ilości studzienek. 

Grażyna Kosek Kierownik Referatu inwestycji i ochrony środowiska poinformowała, 

że przetarg na budowę sieci kanalizacyjnej obejmował również przyłącza. 15 grudnia została 

podpisana umowa. W Retkowie jest zaplanowanych 35 szt. przyłączy, łączny koszt tych przy-

łączy wyniesie 128.122,26 zł, zaś w Pradzewie-Kopaczewie tych przyłączy będzie 49 szt. – 

koszt 135.937,50 zł. 17 grudnia inwestycja została zgłoszona do nadzoru i budowa jest rozpo-

częta. W chwili obecnej jest kładziony rurociąg tłoczny. P. Kosek przyznała, że na dzień dzi-

siejszy nie jest w stanie powiedzieć, jaki jest indywidualny koszt każdego z przyłączy. Ceny 

wahają się od 1700zł do 6000zł. Cena jednej studzienki to ok 1200 zł. Cena 1 m przyłącza 

kształtuje się ok. 100 zł.  

Następnie Andrzej Gałązka zapytał o sposób zapłaty za przyłącza.  

Grażyna Kosek wyjaśniła, że Gmina jest inwestorem zastępczym i po zakończeniu 

inwestycji zapłaci wykonawcy, a mieszkańcy będą się rozliczać z Gminą za przyłącza.   

Grzegorz Słowik sołtys wsi Mały Stanisławów zgłosił sprawę bezdomnych psów. 

Adam Sulewski Wójt poinformował, że wszystkie sprawy związane z psami należy 

zgłaszać w sekretariacie Urzędu Gminy lub bezpośrednio do p. Grażyny Zagórskiej. Gmina 

ma zawartą umowę z firma odławiającą bezdomne psy.  

Marek Gut sołtys wsi Wólka Czarnińska poruszył sprawę zniszczenia nawierzchni 

dróg, w których był kładziony kabel do stacji elektroenergetycznej. Drogi miały być napra-



wione a są nieprzejezdne. Poza tym, przed rozpoczęciem prac dobrze byłoby powiadomić 

sołtysa o tym, że drogi nie będą przejezdne. 

Adam Sulewski Wójt poinformował, że inwestycja nie została jeszcze zakończona. 

W dniu dzisiejszym została podpisana u notariusza umowa na służebność przesyłu.  Drogi 

zostaną jeszcze raz naprawione wiosną i wówczas sołtysi zostaną zawiadomieni o odbiorze 

dróg. 

Radny Sylwester Książek zapytał o czytnik czipów dla psów.  

Wójt poinformował, że Urząd Gminy nie dysponuje czytnikiem, ale czytniki są 

w schroniskach i ma je ,,łapacz”. Urząd we własnym zakresie szuka właścicieli dla bezdom-

nych psów.  

[…] poruszył sprawę braku, przy drodze powiatowej w miejscowości […] znaku teren 

zabudowany. […] zwrócił również uwagę, że skutek działań Gminnego Programu Profilakty-

ki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Stanisławów należałoby podać z 3 lat, bo wówczas można byłoby ocenić czy działania są 

skuteczne.  

Adam Sulewski Wójt zapewnił, że jeśli chodzi o fundusz ,,korkowy”, to Gmina stara 

się robić co może. Jeśli zaś chodzi o znak drogowy, to w tym miejscu nie ma zbyt dużego 

ruchu.  

Następnie Radny Zygmunt Ochman zapytał o informację podatkową z Polskich Sieci 

Energetycznych za stację i linię energetyczną w Wólce Czarnińskiej. 

Czesława Kaim poinformowała, że kwota, o której Wójt mówił w sprawozdaniu dot. 

tylko stacji, do tego dojdzie jeszcze podatek za linię i grunt. W tej sytuacji Gmina może tylko 

poprosić o podstawę wyliczenia wartości budowli. 

Radny Dariusz Kraszewski odnosząc się do wypowiedzi […] wyjaśnił, że GPPiRPA 

na 2016r. został zmieniony w stosunku do ubiegłorocznego, zmiany te idą w dobrym kierun-

ku. Wyniki przeprowadzonej ankiety pokazują skalę przemocy. Dosyć istotny był również 

wniosek, aby środki zaplanowane na dofinansowanie zadań sportowych przeznaczyć na inne-

go rodzaju profilaktykę.  

Radny Andrzej Kowalczyk odnosząc się do wypowiedzi sołtysa wsi Wólka Czarniń-

ska stwierdził, że w przypadku rozkopywania dróg nieutwardzonych przy inwestycjach, in-

westor powinien wywieźć urobek i wykop zagęścić kruszywem. Radny Kowalczyk poruszył 

również sprawę wniosku o dofinansowanie budowy drogi w Wólce Pieczącej w ramach pro-

gramu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na rok 2016.(tzw. schetynów-

ki). Radny stwierdził, że Gmina Stanisławów w rankingu wypadła tragicznie, a uzasadnienie 

wniosku było słabe, można było więcej napisać. Gmina Dobre składała wniosek na drogę, 

również bez żadnych elementów bezpieczeństwa, a znalazła się na 5 miejscu listy rezerwo-

wej, natomiast Gmina Stanisławów jest na 21 miejscu.  

Grażyna Kosek Kierownik Referatu inwestycji, remontów i ochrony środowiska 

stwierdziła, że nie mogła w uzasadnieniu napisać czegoś, czego nie ma w projekcie.  

Następnie Radny Andrzej Kowalczyk poinformował, że powstał pomysł, rozdyspo-

nowania przy pomocy GOPS jabłek wśród wszystkich emerytów. Sołtysi zrobiliby listy eme-

rytów w swoich wsiach, a my wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej zajmie-

my się pozyskaniem jabłek. 

Stanisław Domański sołtys wsi Rządza stwierdził, że będzie to trudne do zrealizowa-

nia, ponieważ sołtysi musieliby pytać mieszkańców czy są emerytami, co może być źle ode-

brane.   

Adam Sulewski Wójt odniósł się do wypowiedzi Radnego Andrzeja Kowalczyka wy-

jaśniając, że projekt budowy drogi w Wólce Pieczącej został wykonany w 2006r., natomiast 

przy ocenie wniosków dodatkowe punkty były przyznawane za elementy poprawiające bez-

pieczeństwo na drodze. Na tę drogę zostanie złożony również wniosek o dofinansowanie 

z PRO-W, kryteria są trochę inne.  



Następnie głos zabrał Leonard Zdanowicz Radny Rady Powiatu Mińskiego, który po-

informował, że budżet powiatu mińskiego został uchwalony i 9.200.000zł zostało przezna-

czone na inwestycje w szpitalu i przychodni przy ul. Kościuszki. Zostało również zaplanowa-

ne wykonanie projektu chodnika i nakładki na drodze powiatowej na odcinku w Wólce Czar-

nińskiej. Udział Gminy to 100 tys. zł. Jeżeli znajdą się pieniądze, to również w tym roku zo-

stanie wykonany chodnik. Zostanie także wykonana nakładka na drodze powiatowej w Ci-

sówce. P. Zdanowicz poinformował, że w styczniu odbędzie się spotkanie w sprawie dróg 

nr 637 i 50. 

Anna Wieczorek sołtys wsi Suchowizna zapytała o budowę oświetlenia ulicznego przy 

drodze do Suchowizny na odcinku od Lubomina.   

Po czym […] zapytał także jakie środki Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej posiada 

na opał dla osób potrzebujących?  

Adam Sulewski Wójt Gminy poinformował, że w budżecie na 2016r. zostały zapla-

nowane środki na budowę oświetlenia, ale nie wie czy to będzie akurat w Suchowiźnie. 

W pierwszej kolejności oświetlenie będzie budowane w tych wsiach, gdzie w ogóle go nie 

ma. Odnosząc się do pytania […] Wójt poinformował, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecz-

nej stara się działać prężnie na tyle, żeby nikogo nie pozostawić bez opieki. W dniu wczoraj-

szym po raz pierwszy została zorganizowana choinka dla ubogich dzieci, GOPS angażuje się 

w ,,szlachetną paczkę”, dzięki której kilkanaście rodzin otrzymało dużą pomoc. Ośrodek Po-

mocy pozyskuje również żywność, którą dostarcza do osób potrzebujących.  

Beata Wąsowska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że 

GOPS nie dzieli środków wg rodzaju potrzeb, jeżeli ktoś potrzebuje pomocy i zgłasza się do 

GOPS, to taką pomoc otrzymuje. Kierownik zapewniła, że nikt nie pozostaje bez opału.  

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że w dniu 31 grudnia kasa Urzędu Gminy 

będzie czynna do godz. 12
30

.  

 

Ad 12.  

Po wyczerpaniu wszystkich punktów zawartych w porządku obrad Elżbieta Król  

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XIII sesję Rady Gminy Stanisławów. 

 

 

Protokołowała                      

 

           Hanna Pietrzyk      


